
  

Oss, 2 december 2017 

Betreft: Artikel 41-vragen over fraude met gemeentegrond 

 
Geacht college van B&W, 

Op 1 december stond in Trouw het artikel ‘Fraude in de berm’. Het blijkt dat boeren in de gemeente 
Berkelland illegaal gemeentegrond annexeren, subsidie aanvragen op gemeentegrond die ze niet of 
illegaal in gebruik hebben en hier ook mestrechten voor aanvragen. Naar aanleiding van dit artikel 
heeft de SP de volgende vragen:  

1. Zijn er ook is de gemeente Oss situaties waar grond van boeren direct grenst aan 
gemeentegrond, dus zonder dat er een sloot tussen ligt? 

2. Wanneer en hoe controleert u of de perceelsgrens daar wordt gerespecteerd? 

3. Wat is uw beleid indien overtredingen worden geconstateerd? 

In het artikel staat dat boeren jaarlijks bij de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO) kunnen 
opgeven welke percelen ze in gebruik hebben. Ze krijgen dan voor die percelen subsidie en 
mestrechten. De Rijksdienst controleert niet of deze aanmelding terecht is en komt alleen in actie 
wanneer er sprake is van dubbele aanmelding van een perceel. Omdat de gemeente zelf geen 
subsidie kan aanvragen is de kans op dubbele aanmelding bij gemeentegrond minimaal. De 
gemeente Berkelland heeft bij de RVO informatie opgevraagd over de aanmeldingen door boeren en 
dit vergeleken met kaarten van het gemeentelijk eigendom. Zo zijn volgens het dagblad Trouw in de 
gemeente Berkelland 85 gevallen van ‘landjepik’ aan het licht gekomen. 

Het gaat niet alleen om bermen, maar ook om andere terreinen die er op luchtfoto’s als 
landbouwgrond uitzien. Bijvoorbeeld parken, speelweides, natuurterreinen en onbebouwde 
bedrijventerreinen. Hierover hebben wij de volgende vragen: 

1. Bent u het met ons eens dat controle belangrijk is omdat fraude niet mag lonen? 

2. Bent u het met ons eens dat controle belangrijk is omdat mestrechten die op deze manier 
worden verkregen leiden tot het dumpen van mest op landbouwgrond die wél legaal in 
gebruik is bij het frauderende landbouwbedrijf en dit zou kunnen leiden tot een slechtere 
bodem- en waterkwaliteit in de gemeente Oss? 

3. Bent u bereid om een inventarisatie te maken van gemeentegronden die er op een luchtfoto 
als landbouwgrond uitzien, bijvoorbeeld omdat ze zijn begroeid met gras of regelmatig 
worden geklepeld? 



4. Bent u bereid vervolgens contact te zoeken met RVO om te controleren of gemeentegronden 
illegaal zijn aangemeld voor Europese subsidie en het verkrijgen van mestrechten? 

5. Bent u bereid de gemeenteraad over de uitkomst van deze inventarisatie te informeren?  

Overbemesting van landbouwgronden kan ook het gevolg zijn van legaal gebruik van 
gemeentegronden indien deze niet kunnen of mogen worden bemest, maar wél mestrechten 
opleveren. Daarom hebben wij de volgende vragen: 

1. Heeft u gemeentegronden, waaronder natuurterreinen in gebruik gegeven bij landbouwers 
onder voorwaarde dat er geen of minimaal mest mag worden gebruikt of uitsluitend 
extensief mag worden beweid? 

2. Heeft u gemeentegronden in gebruik gegeven bij landbouwers die niet of nauwelijks kunnen 
worden bemest? 

3. Indien een of meer van deze vragen met ‘ja’ zijn beantwoord, bent u dan bereid om bij RVO 
na te vragen of de betreffende landbouwers deze percelen hebben aangemeld voor 
mestrechten? 

4. Bent u bereid de gemeenteraad over de uitkomst te informeren? En dan met name over de 
hoeveelheid mestrechten die de betreffende landbouwers hebben aangevraagd, welk deel 
hiervan op de betreffende gemeentegronden gebruikt kan worden en wat er overblijft om 
bovenwettelijk op de eigen landbouwgronden te gebruiken? 

 

Met vriendelijke groet, 

SP-fractie gemeente Oss, 

Adrie Geerts 


